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ACTA DE CONSELL DE COMÚ ORDINARI 
 

14 de setembre del 2017 
 
A la Casa Comuna, a les 16.00 hores del dia 14 de setembre del 2017, es 
reuneix el Consell de Comú sota la presidència de la cònsol major, l’Hble. Sra. 
Conxita MARSOL RIART. Després d’haver estat degudament convocada la 
reunió, hi assisteixen els membres següents: 
 
L’Hble. Sr. Marc PONS MARTELL 
L’Hble. Sr. Miquel CANTURRI CAMPOS 
L’Hble. Sra. Mònica CODINA TORT 
L’Hble. Sra. Maria Carme NIN SANS 
L’Hble. Sra. Ester VILARRUBLA ESCALES 
L’Hble. Sr. Josep Antoni CORTÉS PUIG 
L’Hble. Sr. David ASTRIÉ PADILLA  
L’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA FILELLA 
L’Hble. Sra. Lídia SAMARRA PUJOL 
L’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN CAPDEVILA 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS MORELL. 
 
 
L’ordre del dia de la reunió és el següent: 
 

1. Estudi i aprovació, si escau, de l’acta del Cons ell de Comú del 4 
d’agost del 2017 

 
2. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de tres suplements de 

crèdit 
 
3. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’a djudicació del 

concurs internacional, de contractació urgent, rela tiu al 
subministrament i la instal·lació, en règim de llog uer, d’un envelat, 
recobriment de sòl i estands modulars per a la Fira  d’Andorra la 
Vella 

 
4. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’a djudicació del 

concurs nacional relatiu a la construcció d’una pla ça pública al 
carrer Ciutat de Valls 

 
5. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’a djudicació del 

concurs nacional relatiu a la construcció d’una pas sarel·la, unes 
escales i un ascensor a la Quirola, fase 2 
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6. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’a djudicació del 
concurs nacional relatiu al subministrament i la in stal·lació, per 
lots, de contenidors soterrats mecànics 

 
7. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de concurs nacional per 

adjudicar les obres de reforma de la recepció del C entre Esportiu 
dels Serradells 

 
8. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de concurs nacional per 

adjudicar el subministrament i la instal·lació de c omptadors 
ultrasònics amb telelectura per ràdio integrada 

 
9. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de concurs nacional per 

adjudicar la gestió i el servei de socorrisme aquàt ic de les piscines 
interiors del Centre Esportiu dels Serradells 

 
10. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de  modificació de 

l’organigrama funcional del Departament d’Esports 
 

11. Estudi i aprovació definitiva, si escau, del pr ojecte de primera 
revisió del Pla d’Ordenació i Urbanisme de la parrò quia d’Andorra 
la Vella (POUPAV) 

 
12. Informació relativa als acords adoptats en les darreres Juntes de 

Govern 
 

13. Precs i preguntes. 
 
 
La cònsol major dona la benvinguda als assistents a aquesta sessió de Consell 
de Comú, que ha estat degudament convocada d’acord amb el que disposen 
els articles 19.b i 21 de l’Ordinació d’organització i de funcionament dels 
Comuns del 17 de novembre del 2011. 
 
Alhora i d’acord amb el que disposen els articles 23.2 i 23.3 de l’Ordinació 
d’organització i funcionament dels comuns del 17 de novembre del 2011, 
informa que cap conseller ha entrat a tràmit cap pregunta per ser tractada en el 
punt de Precs i Preguntes. Informa que cap Conseller de Comú ha proposat la 
inclusió de cap nou punt a l’ordre del dia d’avui. Per tant, es procedeix amb 
l’ordre del dia establert. 
 
La cònsol major sol·licita retirar el punt onzè: Estudi i aprovació definitiva, si 
escau, del projecte de primera revisió del Pla d’Or denació i Urbanisme de 
la parròquia d’Andorra la Vella (POUPAV)  ja que el Comú encara no disposa 
dels darrers informes del Govern d’Andorra. Informa que aquest punt serà 
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proposat durant la propera reunió de Consell de Comú. No havent-hi cap 
oposició per part dels consellers, s’acorda retirar el punt de referència. 
 
 

Primer.-  Estudi i aprovació, si escau, de l’acta del Consel l de 
Comú del 4 d’agost del 2017 
 
La cònsol major informa que, segons l’article 5 del Reglament de les actes del 
Comú d'Andorra la Vella, del 26 de març del 1996, l’acta de la sessió del 
Consell de Comú del 4 d’agost del 2017 ha estat tramesa als consellers amb la 
deguda antelació. 
 
No havent-hi cap modificació ni demanda d’aclariment, queda aprovada l’acta 
per unanimitat. 
 
 

Segon.-   Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de tre s 
suplements de crèdit 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sra. Maria Carme NIN, consellera 
delegada de Finances, Comptabilitat i Administració. 
 
L’Hble. Sra. Maria Carme NIN proposa l'aprovació de tres suplements de 
crèdits. El primer d'ells correspon al Departament de Promoció Turística i 
Comercial per dotar la partida 90101/226710 (Turisme/Fira d’Andorra la Vella) 
d’un import de 150.000€ per poder adjudicar el concurs internacional per al 
subministrament i instal·lació, en règim de lloguer, d'un envelat, recobriment del 
sòl i estands modulars per a la Fira d’Andorra la Vella. Aquest suplement de 
crèdit es finança contra endeutament, mentre que els dos següents es financen 
amb altres partides del pressupost. 
El segon suplement de crèdit correspon a la partida 70202/612000 (Escola 
Bressol Serradells/Millora d'edificis) del Departament de Social, per un import 
de 50.000€, per cobrir la despesa del canvi del paviment de l'Escola Bressol 
dels Serradells. I el tercer suplement de crèdit correspon a la partida 
40103/221400 (Compres i Magatzem Central/Vestuari) del Departament de 
Finances, per un import de 24.966€, per poder comprar la vestimenta d'hivern 
per al Servei de Circulació. 
 
No havent-hi cap demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per unanimitat dels assistents. 
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Els textos aprovats són els següents: 
 

1. Adjudicació concurs internacional envelat Fira d ’Andorra la Vella 
 

ORDINACIÓ 
 
Vistos l’article 72 de la Llei 10/2003, del 27 de juny, de les finances comunals i l’article 
8 de l’Ordinació de Pressupost per a l’exercici 2017, del 22 de desembre del 2016; 
 
Atesa la necessitat de fer front a l’adjudicació del concurs internacional relatiu al 
subministrament i la instal·lació, en règim de lloguer, d’un envelat, recobriment de sòl i 
estands modulars per a la Fira d’Andorra la Vella; 
 
Atès que la partida pressupostària vigent és insuficient; 
 
Atès l’informe de l’interventor comunal; 
 
El Comú d’Andorra la Vella, en la sessió del Consell de Comú del 14 de setembre del 
2017, ha aprovat la següent: 
 

ORDINACIÓ  
 
Article 1 
S’aprova un suplement de crèdit per un import de 150.000€ a la partida pressupostària 
90101/226710) per poder fer front a l’adjudicació del concurs internacional relatiu al 
subministrament i la instal·lació, en règim de lloguer, d’un envelat, recobriment de sòl i 
estands modulars per a la Fira d’Andorra la Vella. 
 
Article 2 
Aquest suplement de crèdit es finançarà contra endeutament. 
 
Disposició final  
Aquesta ordinació entra en vigor l’endemà de la seva publicació al Butlletí Oficial del 
Principat d’Andorra. 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 
 
 

2. Despesa canvi paviment Escola Bressol dels Serra dells 
 

ORDINACIÓ 
 
Vistos l’article 72 de la Llei 10/2003, del 27 de juny, de les finances comunals i l’article 
8 de l’Ordinació de Pressupost per a l’exercici 2017, del 22 de desembre del 2016; 
 
Atesa la necessitat de fer front a la despesa del canvi de paviment de l’escola bressol 
dels Serradells; 
 
Atès que la partida pressupostària vigent és insuficient; 
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Atès l’informe de l’interventor comunal; 
 
El Comú d’Andorra la Vella, en la sessió del Consell de Comú del 14 de setembre del 
2017, ha aprovat la següent: 
 

ORDINACIÓ  
 
Article 1 
S’aprova un suplement de crèdit per un import de 50.000€ a la partida pressupostària 
70202/612000 (Escola Bressol Serradells/Millora d’edificis) per poder fer front a la 
despesa del canvi de paviment de l’escola bressol dels Serradells. 
 
Article 2 
Aquest suplement de crèdit es finançarà amb la baixa de les partides següents: 
 

- De la partida 50105/617301 (Jardins/Mobiliari urbà) per un import de 10.000€ 
- De la partida 50207/612000 (Edifici El Cedre/Millora d’edificis) per un import de 

25.000€ 
- De la partida 50301/617300 (Higiene Pública/Xarxa d’aigües pluvials i 

residuals) per un import de 15.000€. 
 
Disposició final  
Aquesta ordinació entra en vigor l’endemà de la seva publicació al Butlletí Oficial del 
Principat d’Andorra. 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 

 
 

3. Adquisició vestimenta hivern Servei de Circulaci ó Comunal 
 

ORDINACIÓ 
 
Vistos l’article 72 de la Llei 10/2003, del 27 de juny, de les finances comunals i l’article 
8 de l’Ordinació de Pressupost per a l’exercici 2017, del 22 de desembre del 2016; 
 
Atesa la necessitat de poder adquirir vestimenta d’hivern per al Servei de Circulació; 
 
Atès que la partida pressupostària vigent és insuficient; 
 
Atès l’informe de l’interventor comunal; 
 
El Comú d’Andorra la Vella, en la sessió del Consell de Comú del 14 de setembre del 
2017, ha aprovat la següent: 
 

ORDINACIÓ  
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Article 1 
S’aprova un suplement de crèdit per un import de 24.966€ a la partida pressupostària 
40103/221400 (Compres i Magatzem Central/Vestuari) per poder adquirir vestimenta 
d’hivern per al Servei de Circulació. 
 
Article 2 
Aquest suplement de crèdit es finançarà amb la baixa de les partides següents: 
 

- De la partida 50401/603000 (Circulació/Mobiliari i estris) per un import de 
10.000€ 

- De la partida 50401/605000 (Circulació/Instal·lacions tècniques) per un import 
de 6.966€ 

- De la partida 50401/607510 (Circulació/Senyalització vertical) per un import de 
4.000€. 

- De la partida 50401/607520 (Circulació/Senyalització horitzontal) per un import 
de 4.000€. 

 
Disposició final  
Aquesta ordinació entra en vigor l’endemà de la seva publicació al Butlletí Oficial del 
Principat d’Andorra. 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 

 
 
Tercer.-  Estudi i aprovació, si escau, de la proposta 

d’adjudicació del concurs internacional, de contrac tació urgent, relatiu al 
subministrament i la instal·lació, en règim de llog uer, d’un envelat, 
recobriment de sòl i estands modulars per a la Fira  d’Andorra la Vella 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sra. Mònica CODINA, consellera 
delegada de Promoció Turística i Comercial. 
 
L’Hble. Sra. Mònica CODINA informa que, en la darrera sessió de Consell de 
Comú, es va aprovar la rescissió del contracte amb l'empresa 9000 Solucions i 
publicar un concurs internacional, amb caràcter urgent, per adjudicar el 
subministrament i la instal·lació, en règim de lloguer, de l'envelat, del 
recobriment del sòl i també dels estands modulars per a la Fira d'Andorra la 
Vella. En aquest concurs, s’hi van presentar tres empreses DE BOER 
ESTRUCTURAS ESPAÑA, SL, EVENTOS Y ESPECTÁCULOS ALEGRÍA i MG 
PRODUCCIONS. L’11 d’agost d’enguany, es va dur a terme l'obertura dels 
plecs i, en aquell moment, va quedar exclosa l’oferta presentada per MG 
PRODUCCIONS ja que, d'acord amb l'article 7 del plec de clàusules 
administratives particulars i atenent la manca de documents i formalitats, es va 
haver d’excloure. Per tant, en la valoració per a l'adjudicació, van quedar dues 
empreses que van ser DE BOER ESTRUCTURAS ESPAÑA, SL i EVENTOS Y 
ESPECTÁCULOS ALEGRÍA. Un cop feta la valoració sota els criteris 
d'adjudicació i d'acord amb l'informe tècnic, es va procedir a l'adjudicació a 
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l'empresa DE BOER ESTRUCTURAS ESPAÑA, SL. Tal com s’especificava en 
el plec de bases, la proposta econòmica valia 50 punts. En aquest sentit, la 
proposta de l'empresa EVENTOS Y ESPECTÁCULOS ALEGRÍA té els 50 
punts i l’empresa DE BOER ESTRUCTURAS ESPAÑA, SL, 46,63 perquè és 
uns 19.000€ més cara que l’oferta de l’empresa EVENTOS Y 
ESPECTÁCULOS ALEGRÍA. Pel que fa a les característiques tècniques, el 
resultat obtingut per l’empresa DE BOER ESTRUCTURAS ESPAÑA, SL és de 
20 punts i l’empresa EVENTOS Y ESPECTÁCULOS ALEGRÍA de 4, ja 
l’empresa DE BOER ESTRUCTURAS ESPAÑA, SL és qui presenta unes 
característiques i una oferta tècnica de més qualitat i no es limita només als 
mínims exigits al plec de bases sinó que aporta solucions i prestacions noves. 
També ofereix materials no detallats com una façana mitjançant panells de 
vidre als pòrtics. Malgrat que això no sigui un criteri de valoració, una cosa a 
tenir en compte és que necessita només 21 dies per al muntatge, la qual cosa 
vol dir que hi ha un alliberament de l’aparcament del Parc Central 2 o 3 
setmanes abans del previst. Si s’analitza l'oferta de l’empresa EVENTOS Y 
ESPECTÁCULOS ALEGRÍA que és uns 19.000€ més econòmica i si es pren 
en consideració que tenir l’aparcament ocupat li suposa al Comú perdre uns 
4.022€ per dia, una cosa compensa l'altra. En base a totes aquestes 
valoracions, la majoria comunal va convocar els membres de l’oposició per 
informar-los abans de redactar l'informe definitiu. El 24 d’agost, la cap d'Àrea 
de Promoció Turística i Comercial va emetre l'informe favorable a l’empresa DE 
BOER ESTRUCTURAS ESPAÑA, SL. Informa que el Comú no ha pogut 
valorar la part de l'experiència i que ha obtingut una valoració de zero punts per 
a cada empresa perquè, tot i que tenen experiència les dues empreses, no ho 
acreditaven i així constava en el plec de bases. Aquesta proposta va ser 
acordada per la Junta de Govern del 30 d'agost i per tant es proposa sotmetre-
la avui a l’aprovació del Consell de Comú. 
 
No havent-hi cap demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per unanimitat dels assistents. 
 
 

Quart.-   Estudi i aprovació, si escau, de la proposta 
d’adjudicació del concurs nacional relatiu a la con strucció d’una plaça 
pública al carrer Ciutat de Valls 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Miquel CANTURRI, conseller 
delegat de Serveis Públics i Circulació. 
 
L’Hble. Sr. Miquel CANTURRI informa que ja es tracta de la penúltima fase per 
veure la llum d'aquest projecte. Després de l'aprovació d'aquesta adjudicació, 
es podrà dir que comencen les obres d'un dels projectes pendents a la 
parròquia per a un barri molt necessitat de millores. La valoració de les ofertes i 
la consegüent proposta d'adjudicació han estat realitzades per la direcció 
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facultativa del projecte que és l’empresa ENGINYERIA CLAU, SLU, que havia 
estat l’adjudicatària de la redacció del projecte i direcció de les obres d'aquests 
concurs per acord de la Junta de Govern del 16 de novembre del 2016. Per 
tant, vist l'edicte del 8 de juny del 2017 per convocar el concurs de referència, 
vistes les ofertes presentades dins del període reglamentat i vist l’informe 
presentat per l’empresa ENGINYERIA CLAU, SLU, es proposa l'adjudicació 
dels treballs de construcció d'una plaça pública al carrer Ciutat de Valls a 
l'empresa CONSTRUCCIONS ENTRIMO, SLU per un import de 165.789,68€, 
IGI inclòs, i un termini de realització de les obres de 3 mesos. 
 
No havent-hi cap demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per unanimitat. 
 
 

Cinquè.-  Estudi i aprovació, si escau, de la proposta 
d’adjudicació del concurs nacional relatiu a la con strucció d’una 
passarel·la, unes escales i un ascensor a la Quirol a, fase 2 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Josep Antoni CORTÉS, conseller 
delegat d’Urbanisme i Aparcaments. 
 
L’Hble. Sr. Josep Antoni CORTÉS manifesta que, de l’informe d’adjudicació 
redactat per la direcció facultativa de les obres, es conclou que l'empresa que 
ha tingut la millor valoració, aplicant els criteris establerts a l'article 7 del plec de 
clàusules, ha estat l’UTE CEVALLS-CONSTRUCCIONS PUJAL-
CONSTRUCCIONS MARINÉ. L'oferta d’aquesta empresa ascendeix a la 
quantitat de 371.236,44€ i el termini per a la realització de les obres serà de 4 
mesos. L’estimació inicial de l’obra era de 281.000€, segons el pressupost 
estimatiu inclòs al projecte, i les ofertes presentades ascendeixen a més d'un 
30% per sobre d’aquest pressupost. El Comú ha demanat una justificació al 
redactor del projecte sobre aquest desviament, la qual s'adjunta com a 
complement de l'informe d'adjudicació en la qual el tècnic al·lega diversos 
motius per al desviament com l’increment de preu de la mà d'obra, les 
dificultats patides a la fase 1 d’aquesta obra, el termini d'execució relativament 
curt i una valoració de l'estimació base a aquest projecte a la baixa del mateix 
projecte. Vistes les ofertes presentades dins del termini per presentar-s’hi i vist 
l'informe de la direcció facultativa, es proposa l'adjudicació dels treballs de 
construcció d'una passarel·la, escales i ascensor a La Quirola, fase 2, a l’UTE 
CEVALLS-CONSTRUCCIONS PUJAL-CONSTRUCCIONS MARINÉ, per un 
import de 371.236,44€, IGI inclòs, i un termini de realització dels treballs de 4 
mesos.  
 
La cònsol major dona la paraula a l’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN. 
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L’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN comunica que els membres del grup 
Cd’I + Liberals d’Andorra votaran en contra d'aquesta adjudicació per una 
senzilla raó. Es mostra estranyat pel fet que només s’hi presentin dues 
empreses, mentre que, darrerament, a totes les licitacions s’hi presenten 7, 8 o 
9 empreses. Tothom té ganes de fer obres. És una obra maca i, en canvi, les 
empreses no es presenten al concurs. A més, l’import que presenten les dues 
empreses és pràcticament el mateix i, tot i això, hi ha un desviament 
pressupostari de més del 30%. Entén que el tècnic redactor del projecte hagi 
justificat aquesta situació, però creu que aquestes justificacions són molt justes. 
Hi ha una puja del cost de la mà d'obra i, en previsió que aquesta puja no 
s'aturi, els pressupostos estan sobrevalorats. Això no és un informe per 
justificar un 30% de desviament del càlcul que es va fer a la realitat de les 
empreses que es presenten aquí. Li costa molt creure que això sigui realment 
una actuació professional. Amb tot això, es tracta de 100.000€ de diferència 
que es pagarà de més sobre aquesta obra. Manifesta que es podria haver 
declarat desert el concurs i fer una licitació urgent, si convé. El fet és que 
només es presenten 2 empreses, una en forma d’UTE, els preus són 
pràcticament els mateixos i les dues van al mateix preu, però amb un 30% a 
l'alça. Tota aquesta situació és curiosa i sobretot la justificació del tècnic 
redactor quan diu que l'oferta base està sotavalorada comparativament a 
l'oferta més dient. Això és evident. Si cal recórrer a un arquitecte perquè digui 
això, creu que es tracta d'un perfil molt baix per adjectivar-ho suaument. Per tot 
això, comunica que creu que s'hauria d’haver declarat desert i, si convenia, 
publicar un altre concurs urgent. No és una cosa nova. Ja fa molt temps que es 
tracta aquesta obra de la Quirola i, per tant, el Comú tenia temps de preveure-
ho tot i manifesta que 100.000€ dels ciutadans és una despesa complementària 
molt gran. Cal que el Comú afini de manera molt més precisa. 
 
La cònsol major es mostra d'acord amb les paraules de l’Hble. Sr. Jordi Ramon 
MINGUILLÓN. Aquesta situació també va sorprendre els membres de la 
majoria comunal. Per això, es va demanar el complement d’informació del 
tècnic redactor. Com molt bé sap l’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN, aquest 
és un projecte que va ser adjudicat per l'anterior Corporació en la seva primera 
fase i pel que fa a la contractació del tècnic redactor. És una obra complicada. 
És una obra necessària. Els membres de la majoria entenen que és urgent fins 
i tot i han valorat més aviat aquesta necessitat i aquesta urgència que el fet de 
fer un altre concurs que hauria de ser nacional perquè s’hi tornin a presentar 
les mateixes empreses. Si no hagués estat així, només quedava com a única 
solució la convocatòria d’un concurs internacional. És cert que el Comú ha 
publicat altres concursos últimament al quals s'hi han presentat moltes més 
empreses. Potser que les empreses hagin valorat les dificultats que han 
provocat els treballs de la primera fase. No sap el perquè, però només s'han 
presentat aquestes dues empreses. La majoria ha valorat més positivament la 
necessitat de fer-ho i el fet que les empreses compleixin tota la legalitat. El 
concurs es va convocar amb el termini adient, es va donar el temps 
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corresponent i, més i tot, i s'han presentat aquestes dues empreses quan, 
sorprenentment, en el concurs per realitzar els treballs de remodelació del 
Centre Esportiu dels Serradells s’hi han presentat 10 empreses. Però el Comú 
no pot obligar les empreses a presentar-se als concursos. Per aquests motius, 
els membres de la majoria han valorat aquests punts i proposen aquesta 
adjudicació perquè entenen que, encara que es publiqui un altre concurs, la 
cosa no variarà gaire i l'únic que representarà és perdre més temps. Aquesta 
obra és urgent i fa molt temps que s'hauria d'haver acabat. L'avinguda Príncep 
Benlloch és una avinguda que està patint i el Comú n’és conscient. Necessita 
actuacions el més urgent possible. Tot seguit, passa la paraula a l’Hble. Sr. 
Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS manifesta que dona suport a la postura del seu 
company de grup i que la complexitat tècnica, en aquest cas, no es veu, ja que 
l’obra és de la rasant cap amunt. La primera fase podia tenir algun tipus de 
complexitat amb les excavacions especials que es van haver de fer per la 
penya que havia sortit, però aquí no es pot adduir aquesta complexitat quan tot 
és obra de rasant cap amunt. No hi ha d’haver sorpreses i es tracta d’una obra 
bàsicament estructural amb formigó i ferro. Entén que aquesta no és l'excusa 
que pot justificar aquest 30% d'augment. 
 
La cònsol major es mostra d’acord, en part, amb les paraules de l’Hble. Sr. 
Victor PINTOS. Els membres de la majoria ho han valorat, les ofertes són les 
que són, i les empreses són les que hi ha. El Comú no ha fet res perquè no s'hi 
presentin altres empreses, no les han trucades per dir-los que no s’hi presentin, 
ni res de tot això. Només s'han presentat aquestes dues empreses. I el Comú 
valora més la necessitat i la urgència d'acabar aquesta obra d'una vegada, pel 
que representa per a l’avinguda Príncep Benlloch, i no vol allargar més aquest 
assumpte. Si es publica de nou un concurs per a aquests treballs, es tornarà a 
trobar en les mateixes condicions i l'única solució que quedaria seria de 
publicar un concurs internacional. I aquesta no és la manera de fer de la 
majoria comunal. Tot ha estat d'acord amb la norma. Si no s’hi han presentat 
més empreses, el Comú no hi pot fer res i, potser, s’hi trobarà més vegades ja 
que últimament sembla que el sector de la construcció comença a tenir més 
feina i comencen a pujar els preus. El Comú s’hi comença a trobar en d'altres 
adjudicacions. En els moments de crisi econòmica és quan les administracions 
es poden beneficiar dels preus més ajustats. Amb això no justifica res perquè 
els membres de la majoria no són tècnics. El Comú ha seguit tota la legalitat i 
no vol declarar desert aquest concurs perquè vol que les obres s'adjudiquin. 
 
No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per deu vots a favor, per part de la majoria comunal i de 
les Hbles. Sres. Maria Dolors CARMONA i Lídia SAMARRA, i dos vots en 
contra per part dels Hbles. Srs. Jordi Ramon MINGUILLÓN i Victor PINTOS. 
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Sisè.-  Estudi i aprovació, si escau, de la proposta 
d’adjudicació del concurs nacional relatiu al submi nistrament i la 
instal·lació, per lots, de contenidors soterrats me cànics 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. David ASTRIÉ, conseller delegat 
de Medi Ambient i Innovació. 
 
L’Hble. Sr. David ASTRIÉ informa que el Consell de Comú del passat 8 de juny 
va acordar convocar aquest concurs nacional per adjudicar el subministrament i 
la instal·lació per lots de contenidors soterrats mecànics per a l’Àrea d’Higiene. 
El 14 de juliol, es va procedir a l'obertura de les ofertes on s’hi van presentar 
dues empreses: SENYALITZACIONS STOP, SL i MULTISERVEIS 
COPRÍNCEPS, SL. Un cop examinades les ofertes, la proposta d'adjudicació 
va cap a l'empresa SENYALITZACIONS STOP, SL pels preus unitaris 
següents: 
 

- Lot 1 en substrat rocós: 22.029,83€ 
- Lot 1 en sòl moble: 15.839,03€ 
- Lot 2 en substrat rocós, de 3 unitats: 32.776,58€ 
- Lot 2 en sòl moble: 23.169,37€ 
- Lot 3 en substrat rocós, de 4 unitats: 43.337,74€ 
- Lot 3 en sòl moble: 30.610,97€. 

 
La diferència entre substrat rocós i sòl moble és que cal tenir en compte els 
diferents tipus d’excavacions que podrien sorgir durant la instal·lació d'aquests 
contenidors. 
 
La cònsol major dona la paraula a l’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN. 
 
L’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN sol·licita saber quins contenidors aniran 
situats en substrat rocós i en sòl moble. Demana saber la quantitat de 
contenidors que s’instal·laran i, per tant, si es coneix l’import total de la despesa 
que això representarà per al Comú.  
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. David ASTRIÉ. 
 
L’Hble. Sr. David ASTRIÉ respon que la Comissió de Medi Ambient ja ha 
treballat sobre les possibles ubicacions on es destinaran aquests contenidors. 
Un contenidor soterrat de tres unitats s’instal·laria a l’avinguda Dr. Mitjavila, al 
costat de l'edifici Llovera. Un altre contenidor soterrat de dues unitats aniria 
situat a la part més baixa de l’avinguda Dr. Mitjavila. Un altre contenidor de 
quatre unitats se situaria al carrer de l’Aigüeta (darrera d’un centre comercial). 
Un altre contenidor soterrat de dues unitats s’instal·laria també al carrer de 
l’Aigüeta, però a l’altra punta (prop del negoci Mobles Diana). Una altre 
contenidor de dues unitats se situaria en una punta del carrer Callaueta. I un 
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altre contenidor de tres unitats s’instal·laria a l’altra punta del carrer Callaueta. 
Un contenidor de tres unitats aniria situat al carrer Prat de la Creu, enfront d'un 
hotel molt conegut. Informa que, d’aquests 6 punts de possibles ubicacions 
d’aquests contenidors, n’hi ha 2 en substrat rocós i 4 en sòl moble. 
 
No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per unanimitat. 
 
 

Setè.-  Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de c oncurs 
nacional per adjudicar les obres de reforma de la r ecepció del Centre 
Esportiu dels Serradells 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Marc PONS, cònsol menor i 
conseller delegat de Joventut, Cultura, Esports i Participació Ciutadana. 
 
L’Hble. Sr. Marc PONS proposa l’aprovació de la proposta de concurs per 
adjudicar les obres de reforma de la recepció del Centre Esportiu dels 
Serradells. Aquest edifici va ser projectat l'any 1989, per tant, farà aviat 30 
anys. En aquell moment, es va projectar l'edifici central on es troba la piscina 
olímpica. La recepció de l’edifici té la mateixa edat ja que es va projectar en 
aquell moment on l'edifici tenia un cabal d'acollida molt més petit. Proposa 
aquest projecte amb la intenció de renovar aquesta recepció, que és l'entrada 
d’unes 4000 persones al dia, porta d'entrada de molts ciutadans de la parròquia 
en una instal·lació comunal i per donar més comoditat i amplitud al personal 
tenint en compte que la recepció és molt petita. D’altra banda, el Comú vol 
dotar la recepció de més qualitat i elegància, perquè també es durà a terme 
una reforma estètica, i donar-li més entitat a aquesta instal·lació de gran 
acollida de ciutadans. El Comú ha contractat el Sr. Jesús GIL que realitzarà la 
redacció del projecte. El cost estimatiu de les obres està al voltant dels 
180.000€ i el termini previst és de dos mesos. 
 
No havent-hi cap demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per unanimitat. 
 
 

Vuitè.-  Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de co ncurs 
nacional per adjudicar el subministrament i la inst al·lació de comptadors 
ultrasònics amb telelectura per ràdio integrada 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. David ASTRIÉ, conseller delegat 
de Medi Ambient i Innovació. 
 
L’Hble. Sr. David ASTRIÉ informa que el Comú disposa actualment d'un parell 
de comptadors de 1.600 unitats i, d'aquestes 1.600 unitats, el 81% d'aquests 
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comptadors té més de 10 anys. Concretament, el 51% té més de 15 anys i el 
23% té entre 10 i 15 anys. Els comptadors actuals funcionen amb un sistema 
mecànic que té un cert desgast i això comporta una manca de precisió a l'hora 
d'efectuar lectures. El Comú considera convenient començar renovador 
aquests comptadors. La tecnologia triada és moderna amb una tecnologia 
basada en un sistema d'ultrasons que compta el cabal de l'aigua mitjançant un 
sistema d'ultrasons. Es tracta d’uns contenidors que comporten menys 
manteniment i, a més a més, són més precisos, per la qual cosa el Comú pot 
detectar consums baixos, és a dir petites fuites com pot ser de lavabos. A més 
a més, aquests comptadors permeten la connexió via App (aplicació de telèfon 
mòbil) als clients perquè ells mateixos tinguin un control de la despesa d'aigua 
potable del seu edifici. Finalment, informa que es tracta de comptadors que 
disposen d’un sistema de telecontrol per la qual cosa quan el Comú acabi la 
renovació de tot el parc serà capaç de llegir totes les lectures que actualment 
efectua via ràdio, però anant a cada edifici. El Comú serà capaç de llegir-los 
des d’un lloc central. La dotació base per a aquest concurs és de 650.000€ i la 
zona on es començarien a col·locar els primers 200 comptadors seria a la zona 
de Prada Ramon i la part baixa de l'avinguda Meritxell, que és l’àrea on es 
concentra el major consum d’aigua de la parròquia. 
 
La cònsol major dona la paraula a l’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN. 
 
L’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN manifesta que cal que el Comú 
modernitzi el sistema de control de la xarxa d’aigües. Està molt bé que aquests 
comptadors siguin capaços de detectar una fuita, però difícilment es podrà fer 
mentre hi hagi un comptador per a un edifici. Insisteix sobre aquest tema. Ja 
que el Comú farà una despesa de 750.000€, demana que el Comú publiqui una 
normativa perquè cada unitat immobiliària tingui el seu propi comptador. 
Evidentment, el Comú ho podrà controlar d’aquesta manera i facturar. Això 
seria la situació més idònia. Ja que el Comú realitza aquestes inversions, en els 
llocs on fos possible i sobretot en les noves construccions, demana que hi hagi 
una ordinació que vagi cap a aquesta direcció. Demana que sigui possible 
transformar-los, amb una moratòria si és necessària. No és el primer cop que 
ho sol·licita, però ho reiterarà les vegades que calgui. 
 
La cònsol major reprèn les paraules de l’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN 
relatives a una ordinació que prevegi aquest projecte per als edificis de nova 
construcció. El Comú podria fer un estudi sobre aquest punt perquè el 
problema de la proposta és la inversió que representa posar tots aquests 
comptadors. És una proposta a valorar, però canviar-ho tot és molt car i és 
realment difícil perquè es tracta de molts diners. Tot seguit, torna a donar la 
paraula a l’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN. 
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L’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN afegeix que els edificis de nova 
construcció són una cosa. Però, pel que fa als edificis existents, si als seus 
propietaris els sembla bé i si tècnicament es pot fer, tot seria més fàcil. 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. David ASTRIÉ. 
 
L’Hble. Sr. David ASTRIÉ complementa el tema dient que aquesta és una cosa 
que ja s'ha fet amb els comptadors de quilocalories de calefacció, però ha estat 
mitjançant un reglament del Govern d’Andorra. Es podria fer i, com ho diu la 
cònsol major, el punt d'incidència més fàcil a hores d'ara és incidir en la nova 
construcció. Sembla més difícil per a la reforma d’edificis existents, però es pot 
valorar la possibilitat d’aprovar una disposició transitòria que permeti un temps 
d’instal·lació. 
 
No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per unanimitat. 
 
 

Novè.-  Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de co ncurs 
nacional per adjudicar la gestió i el servei de soc orrisme aquàtic de les 
piscines interiors del Centre Esportiu dels Serrade lls 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Marc PONS, cònsol menor i 
conseller delegat de Joventut, Cultura, Esports i Participació Ciutadana. 
 
L’Hble. Sr. Marc PONS proposa l’aprovació de la publicació d’un edicte per 
adjudicar el concurs per al servei de socorrisme aquàtic de les piscines interiors 
del Centre Esportiu dels Serradells. Recorda que el Consell de Comú ha 
liquidat la Secció d’Acció Esportiva del Comú d’Andorra la Vella tenint en 
compte unes notes del Tribunal de Comptes. Analitzant la nota d’aquest 
tribunal, se’n desprenia que el Comú estava fent un frau de llei perquè estava 
utilitzant la Secció d’Acció Esportiva només per a la contractació de personal i 
no per allò previst en la Llei de l'esport que permet bàsicament utilitzar un ens 
com una secció d’acció esportiva com a òrgan per organitzar esdeveniments 
esportius entre empreses privades. El Comú, en aquell moment, utilitzava la 
Secció d’Acció Esportiva per fer contractació de personal i, per tant, també 
contractava el personal de socorrisme aquàtic, no funcionari i contractat a 
través de la Secció d’Acció Esportiva. Tenint en compte que el personal 
funcionari disponible al Departament d’Esports pel que fa al socorrisme aquàtic 
és molt just donat que també hi ha hagut comissions de serveis i canvis de 
departament, el Comú disposa de molt poques persones per donar el servei de 
socorrisme aquàtic. La legislació vigent obliga el Comú a tenir uns horaris ben 
coberts amb torns, com és obvi i lògic, per garantir la seguretat de tots els 
usuaris, tenint en compte que l'horari d'obertura del Centre Esportiu dels 
Serradells és molt ampli durant tot l'any. La forma de garantir-ho és a través de 
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contractar el personal mitjançant la gestió externa d’una empresa. En la 
documentació enviada als Consellers de Comú, s’hi troba descrita tota aquella 
tipologia d’horaris i lots que es poden trobar, tant en dies laborables com 
festius. Ara, cal veure quantes empreses s’hi poden presentar.  
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA. 
 
L’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA vol exposar el posicionament de les 
membres del grup Socialdemòcrata + Independents. El fet de publicar un edicte 
per a un concurs per externalitzar un servei que fins ara donava el Comú va ser 
qüestionat pel seu grup perquè, si el Comú estava ben servit, podia continuar 
amb la mateixa línia. Sembla ser que darrerament li costava al Comú poder 
contractar aquest personal perquè ja no troba el personal qualificat o 
especialista en aquest àmbit. És per aquest motiu que, inicialment, valora 
positivament el fet de cercar una empresa perquè es tracta de personal 
especificat, perquè el Comú ha d’assegurar aquests torns i per a la seguretat 
de tots els usuaris de la piscina. Primer no veien clar aquest posicionament del 
Comú però, vist aquest aspecte més tècnic, considera que és urgent i 
necessari cercar els serveis d’una empresa. 
 
La cònsol major respon que la idea del Comú és aquesta.  
 
No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per unanimitat. 
 
 

Desè.- Estudi i aprovació, si escau, de la proposta de 
modificació de l’organigrama funcional del Departam ent d’Esports 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Marc PONS, cònsol menor i 
conseller delegat de Joventut, Cultura, Esports i Participació Ciutadana. 
 
L’Hble. Sr. Marc PONS informa que aquest assumpte ja ha estat publicat als 
mitjans de comunicació, però també ho va comunicar als membres de la 
Comissió d’Esports durant la seva darrera reunió. Es tracta de la contractació 
d’una nova incorporació al Comú, mitjançant una comissió de serveis. Es tracta 
de la contractació del Sr. Alain CABANES que es va incorporar al seu lloc de 
treball el dilluns de la setmana anterior a aquesta sessió de Consell de Comú. 
Es va adscriure com a comissió de serveis sol·licitada pel Comú al Govern 
d’Andorra, tenint en compte que el Sr. CABANES és funcionari de 
l'Administració general, dins del cos docent com a professor. S’incorpora en 
comissió de serveis com a tècnic especialista de programes esportius i 
activitats esportives, plaça que ocupa actualment. La finalitat de modificar 
aquest organigrama que proposa en aquest punt de l’ordre del dia del Consell 
de Comú és crear una Àrea de Projectes Especials al Comú d’Andorra la Vella, 
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tenint en compte tota la previsió de futurs esdeveniments i els recents canvis de 
direcció, com la renúncia per part de la directora de Cultura. A part de les 
funcions com a cònsol menor, les funcions institucionals pròpies, i les de suport 
a la cònsol major, també encapçala quatre conselleries i veu la necessitat de 
cobrir una d’aquestes direccions. S’ha decidit pel Departament d'Esports i pel 
Sr. CABANES amb la finalitat primera de crear aquesta nova Àrea i amb la 
finalitat posterior de nomenar-lo director d'Esports. Aquesta situació sembla que 
porti uns processos molt esglaonats i molt complexes. Es podria haver designat 
directament al Sr. CABANES com a director. El Comú va triar en el seu 
moment la fórmula de la comissió de serveis i, per tant, ara cal que respecti la 
legislació vigent i les seves pròpies ordinacions que també obliguen que el 
personal funcionari que el Comú decideixi que ha de ser designat com a 
director ha de pertànyer a un grup funcional concret. En aquest cas, pertany al 
grup B. La diferència de graelles entre el Govern d'Andorra i el Comú d’Andorra 
la Vella és ben diferent. La plaça dels docents del Govern ocupen una graella 
del grup funcional C. Al Comú d’Andorra la Vella equivaldria a un alt nivell B. 
Però avança que la finalitat de tot plegat és de nomenar el Sr. CABANES com 
a director d'Esports per donar suport a la Conselleria. Hi ha molts projectes en 
curs i per això s’ha decidit crear aquesta nova Àrea de Projectes Especials. Hi 
ha projectes destacats com són els Jocs Special Olympics, la reforma del 
Centre Esportiu dels Serradells, l'adequació d'altres projectes per a l'Estadi 
Comunal, amb visió també dels propers Jocs dels Petits Estats d’Europa que 
tindran lloc el 2021. Hi ha molts projectes que necessiten d’una cura i hi ha 
d'estar ben coordinat per donar més comoditat a la part política de la 
Corporació i tenir algú de confiança que també gestioni tot el Departament 
d’Esports. Manifesta que confia totalment en l’equip directiu actual del 
Departament d'Esports que, fins a la data i ja fa sis anys que es troba al 
capdavant d’aquest departament, han fet una feina extraordinària i els agraeix 
la col·laboració constant que ha tingut per part del dos caps d'Àrea i de tots els 
col·laboradors que inclouen aquestes dues àrees. Manifesta que tots els 
treballadors del departament han estat degudament informats abans de 
prendre la decisió fins i tot.  
 
La cònsol manifesta que el cònsol menor ha explicat aquesta proposta amb 
detall i amb tota la transparència i claredat. El cònsol menor encapçala les 
Conselleries de Cultura i d’Esports. La Conselleria de Cultura disposava d’una 
directora que va renunciar per voluntat pròpia. Ho va manifestar públicament 
per poder compaginar millor la seva vida personal i, davant d'aquesta situació, 
el Comú ha optat per prioritzar la contractació o la designació d'un director a la 
Conselleria d’Esports i que el cònsol menor es dediqui més a la Conselleria de 
Cultura. S’ha fet una valoració de la situació i, per tant, no hi haurà direcció de 
Cultura, sinó que hi haurà director d'Esports. Per tant, en el seu dia, la proposta 
de la majoria comunal serà que el Sr. CABANES esdevingui el nou director 
d'Esports. Tot seguit, dona la paraula a l’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA. 
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L’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA manifesta que, tot i les explicacions del 
cònsol menor, costa seguir tot el procés. Primerament, informa que s’han 
assabentat d’aquest assumpte per la premsa, abans de parlar-ho en comissió o 
d’acordar-ho en Junta de Govern. El que acorda la Junta de Govern no 
coincideix amb el que la cònsol major acaba d'exposar. El Sr. CABANES està 
ocupant actualment el càrrec de tècnic d’activitats esportives, però la intenció 
és que sigui director del Departament d’Esports. L’acta de la Junta de Govern 
del 30 d’agost del 2017 acorda l’adscripció, en comissió de serveis, a la plaça 
de tècnic especialista en programes esportius i activitats esportives, a comptar 
de l'1 de setembre del 2017 i no a partir del 7 de setembre com ho ha exposat 
el cònsol menor. Posteriorment, es desplaçarà a la plaça de cap d’Àrea de 
Projectes Especials a partir de la seva creació, una vegada aquesta hagi estat 
aprovada per Consell de Comú, amb la modificació de l’organigrama funcional. 
Cap d’àrea és una altra plaça i els cònsols parlen de director. L’acta de la Junta 
de Govern no fa cap referència al càrrec de director, vist que es tracta d’un 
càrrec de relació especial. Però demana saber si no hagués estat millor optar 
per la via del nomenament directe com a director, enlloc de passar per aquesta 
comissió de serveis. En definitiva, el que diu l’acta de la Junta de Govern no és 
ben bé el que s’ha exposat. Arribarà a ser director una vegada s'aprovi 
l’organigrama. Per tant, es va aprovar una cosa conjunta i la intenció és que 
aquest senyor sigui nomenat director. Per un altre costat, entén que la majoria 
busqui aquest equilibri per repartir les responsabilitats del cònsol menor però 
s’està modificant un organigrama per a una situació sobrevinguda. Si el Comú 
ha d’aprovar un organigrama i és perquè, en aquests moments, sorgeixen uns 
nous projectes específics que demanen la tasca d’un tècnic especialista perquè 
en faci el seguiment, no acaba de veure clar el canvi d'organigrama de la 
Conselleria d’Esports. Fins ara ha funcionat molt bé, com ho han exposat els 
cònsols, amb els dos caps d’Àrea que hi havia. El fet de canviar tota aquesta 
estructura per una necessitat sobrevinguda, sigui per l'esdeveniment Special 
Olympics, sigui perquè el Comú vol promocionar altres activitats esportives o 
sigui per un efecte col·lateral de la renúncia de la directora de Cultura, no 
veuen clara l’aprovació d’aquest punt de l’ordre del dia i, per tant, informa que 
les membres del grup Socialdemòcrata + Independents s’abstindran en 
aquesta votació davant d'aquesta situació perquè no comparteixen aquesta 
argumentació. 
 
La cònsol major dona la paraula al cònsol menor. 
 
El cònsol menor respon que l’acta de la Junta de Govern acorda els dos 
primers passos a seguir per aquest procediment. Posteriorment, amb un acte 
de transparència, ha decidit anunciar quina és la finalitat de tots aquests 
moviments. No hi ha cap error, sinó que simplement està avançant que un cop 
passi a ser cap d’Àrea, el Sr. CABANES serà nomenat director d’Esports. 
Aquesta n’és la finalitat. És perquè pugui tenir un control sobre el departament 
per sobre de la resta d’àrees. Aquest és el primer pas que cal aprovar ara per 
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Consell de Comú. Pel que fa a l'organigrama, un organigrama és una eina viva. 
S'ha de canviar tantes vegades com calgui. De fet, cal adaptar-se també a les 
necessitats pròpies de l'organització i de les voluntats. En aquest sentit, la 
voluntat del Comú, dels cònsols i de la Corporació ha estat de modificar-ho en 
aquest sentit. Els dos caps d’Àrea actuals hi són des de l'inici de la creació del 
propi Departament d'Esports, però d’això en fa 26 anys. En aquell moment, les 
instal·lacions eren noves. Ara mateix, el departament s’està trobant que el 
volum de feina pel que fa a reformes o nous projectes, a part de la gestió del 
dia a dia de les activitats o de les pròpies instal·lacions, requereixen d’una 
coordinació encara més gran, a part de les activitats i els projectes nous com 
poden ser els Jocs Special Olympics, el Territori Special, els Jocs dels Petits 
Estats d’Europa 2021 i d’altres esdeveniments de gran calat que rebrà Andorra 
la Vella en un futur. Això requereix d’una coordinació important per part del 
Departament d'Esports i aquesta és la voluntat dels membres de la majoria. 
 
La cònsol major passa la paraula a l’Hble. Sr. Victor PINTOS. 
 
L’Hble. Sr. Victor PINTOS manifesta que els membres del grup Cd’I + Liberals 
d’Andorra consideren que tot plegat ho veuen una mica estrambòtic perquè és 
un muntatge que la majoria ja va començar a partir del 3 d'agost amb una Junta 
de Govern on s’acordava d’incorporar un funcionari del Govern en comissió de 
serveis. Per altra banda, el cònsol menor diu que aquest organigrama és viu. I 
tant que ha de ser viu perquè si avui s’aprova la incorporació d’un nou cap 
d'Àrea, perquè s’entén que la direcció ja estava dins de l'organigrama, amb la 
idea que sigui director. Per tant, hi haurà un director que serà el mateix que el 
cap d'Àrea i el mateix que el tècnic especialista. O això vol dir que quan ja sigui 
director, llavors la majoria pretén incorporar un cap d'àrea i incorporar un 
tècnic? Aquí hi ha una component d’amiguisme claríssim cap a una persona 
que ha estat dins l'engranatge de la llista electoral de la majoria i al qual 
segurament li devien algun favor. D’alguna manera, ara ha arribat el moment 
de justificar aquí un lloc per engrandir l'estructura de què disposa el Comú que 
ja està prou inflada. No es coneix quina titulació específica ha de tenir un cap 
d'àrea per poder desenvolupar aquesta tasca. Demana conèixer quina titulació 
es reclama a una persona que es presenti a un edicte de cap d'Àrea de 
Projectes Especials, quina titulació demana aquest Comú per a un lloc de 
treball com aquest? Tot això no s'ha debatut. El cònsol menor ho va anunciar a 
l’última reunió de la comissió, però com un fet consumat. En cap moment s'ha 
parlat del tema. És un tema totalment innovador i entén que tal com s'han 
seguit les pautes això és una decisió que la majoria tenia ja prevista i que ha 
actuat amb nocturnitat i traïdoria. Insisteix en conèixer com es busca un perfil 
que respongui a aquestes característiques. Entén que primer s’hauria d’haver 
redactat aquest perfil que es buscava i després incorporar la persona més 
adient per al càrrec en qüestió. 
 
La cònsol major dona la paraula al cònsol menor. 
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El cònsol menor respon que les paraules de l’Hble. Sr. Victor PINTOS són 
apreciacions. L’actual majoria, com ho han fet totes les anteriors corporacions, 
pot designar un director perquè és de la seva confiança política òbviament. No 
és per amiguisme. Aquest senyor és simplement un professional del món 
educatiu, té la seva feina. No hi havia cap necessitat de crear cap plaça a mida. 
És de la confiança política de la majoria, perquè totes les direccions han de 
tenir un component de confiança. No s’ha aprovat ni amb nocturnitat ni amb 
traïdoria. Simplement ha estat una decisió de la majoria, com tantes que se'n 
prenen durant el mandat. Insisteix que ha explicat el que motiva aquesta 
contractació i els canvis que hi ha hagut en la resta de Conselleries. El Sr. 
CABANES té una dilatada experiència en el món esportiu. És públic i notori que 
el Sr. CABANES té competències, habilitats i una experiència demostrada dins 
del món esportiu. Pel que fa al seu nivell formatiu, informa que farà arribar a 
l’Hble. Sr. Victor PINTOS el currículum del Sr. CABANES. Però es tracta d’una 
decisió simplement, com una altra més i ha volgut avançar-la en aquesta sessió 
de Consell de Comú. 
 
La cònsol major reitera que, com molt bé ha dit el cònsol menor, és una decisió 
política. I la majoria té tot el dret a prendre-la. La llei i el reglament així ho 
permeten. La majoria ha considerat convenient disposar d’un director d'Esports 
i així ho ha fet. La manera com s’ha fet és que s’ha buscat una persona que és, 
per casualitat, funcionària del Govern d’Andorra i ha demanat una comissió de 
serveis. Quan arriba al Comú, la majoria adapta l’organigrama perquè pugui fer 
de director, sempre dins la legalitat. I els membres de la majoria tampoc n’han 
de donar més explicacions perquè es tracta d’una decisió política de la majoria i 
el més normal és que la majoria elegeixi els seus directors entre les persones 
que siguin més de la seva confiança. Només faltaria que la majoria elegís els 
directors que no fossin de la seva confiança. El cònsol menor no s'ha de 
justificar per res. Aquesta persona té totes les competències i totes les 
capacitats per ocupar aquesta plaça i, en tot cas, si no funciona ja hi haurà 
temps per valorar-lo quan hagi passat un temps. Tot seguit, passa la paraula a 
l’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN. 
 
L’Hble. Sr. Jordi Ramon MINGUILLÓN manifesta que aquí hi han dues coses 
diferents. Un tema és el nomenament d'un director. Evidentment, totes les 
corporacions poden nomenar tots els directors de confiança que vulguin. Aquí 
no hi ha res a discutir. Les habilitats d’aquest director les ha de tenir clares 
l’autoritat que el nomena. Aquí, el que està fora de lloc és que el Comú no ha 
optat per aquest procediment més fàcil i que hagués estat de nomenar-lo 
directament director d’Esports. En canvi, el Comú ha optat per fer tota una sèrie 
de passos. Primer, es creen dos llocs de treball que no hi eren i que no feien 
cap falta. En el moment en què aquest senyor sigui director, aquests dos llocs 
quedaran penjats i buits. Tothom sap i cal ser-ne conscients que quan hi ha 
llocs buits la tendència general és d’omplir-los. Això no feia cap falta. Fent 
aquest pas, s’entra en una dimensió diferent que és que, quan es nomena un 
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tècnic del departament que sigui, es nomena amb unes especificitats i amb 
unes característiques: per a la plaça de tècnic en turisme cal un llicenciat en 
turisme. Per al càrrec de director no cal perquè és una altra història. Si la 
majoria proposés l’aprovació del nomenament d’un director, els membres de 
les oposicions no hi tindrien res a dir. Ara, en aquest cas, es crea una plaça 
nova de treball que queda buida quan aquesta persona sigui nomenada 
director. Per realitzar tots aquests passos previs, calia que el Comú publiqués 
un edicte perquè es tracta d'una altra línia. Si la majoria hagués anat al 
procediment més fàcil, no hi hauria hagut cap discussió. En canvi d'aquesta 
manera, els membres de les oposicions han hagut de demanar perquè es fa tot 
això, perquè es fa mitjançant una comissió de serveis. Finalment, comunica 
que els membres del grup Cd’I + Liberals d’Andorra votaran en contra de 
l’aprovació d’aquest organigrama perquè el Comú dota un lloc de treball que no 
serveix per res perquè d’aquí a quatre dies aquest senyor serà director i aquest 
lloc de treball quedarà buit. El Comú haurà hagut de fer tots aquests passos 
fent, fins i tot, mal als funcionaris que potser volien optar a una plaça de tècnic 
d’esports i tenien les capacitats i les formacions necessàries per ser tècnic 
d'esports. Nomenar un director és una altra història. 
 
La cònsol major respon que està d’acord en part amb les paraules de l’Hble. Sr. 
Jordi Ramon MINGUILLÓN. Però els membres de la majoria han optat per 
aquesta via potser perquè han volgut ser massa legalistes. Han volgut aplicar 
tota la legislació fil per randa. Van valorar el fet de nomenar-lo directament 
director i van donar-hi moltes voltes. Com que el Sr. CABANES venia en 
comissió de serveis des del Govern d’Andorra, la majoria va considerar que la 
fórmula era aquesta. Potser no és la millor, però la majoria ha volgut demostrar 
la seva transparència. El volien contractar com a director, s'ha cregut que la 
fórmula correcta era aquesta ja que venia del Govern mitjançant una comissió 
de serveis. L’altra opció que van valorar els membres de la majoria era que 
demanés una excedència al Govern i nomenar-lo seguidament. Al final es va 
optar per aquesta via. Els membres de la majoria ho van estar valorant força 
dies i al final van optar per aquesta que potser és més complicada i difícil 
d'entendre però no han volgut amagar res. Han dit clarament quina era la 
finalitat del Comú. Potser la majoria no ho va fer prou curosament, però li ha 
semblat que aquesta era la millor via. Tot seguit, passa de nou la paraula a 
l’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA. 
 
L’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA demana informació sobre l’organigrama 
que es proposa d’aprovar avui. Hi apareixen unes noves places, però no 
disposa de les definicions d’aquests nous llocs, tampoc ha vist la fitxa de cap 
d'àrea. Amb la documentació enviada al consellers de Comú, només apareix un 
organigrama sense cap definició. No sap si aquesta plaça està ja definida. 
Manifesta que li és difícil aprovar una modificació d’un organigrama quan ni tan 
sols disposa d’aquesta informació. A part d'aquests procediments que poden 
agradar o no, no vol qüestionar la persona sinó el procediment, la manera i la 
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necessitat a la vegada d'aquest lloc de treball, havent-hi l'estructura que hi 
havia fins ara i sent tot per a temes molt puntuals. Potser més endavant es 
veurà necessària aquesta figura, però ni tan sols el Comú disposa de la 
definició d’aquell lloc de treball. 
 
La cònsol major informa que el Comú disposa d’aquesta fitxa. No entén perquè 
no ha estat adjuntada a la documentació enviada als consellers de Comú. Es 
mostra d'acord amb l’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA pel que fa a 
l’enviament necessari de la fitxa. De totes maneres, la majoria manté la 
proposta de fer aquesta modificació de l'organigrama i la sotmet a votació. 
No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta que s’aprova per vuit vots a favor per part de la majoria comunal, dos 
vots en contra per part dels Hbles. Srs. Jordi Ramon MINGUILLÓN i Victor 
PINTOS i dues abstencions per part de les Hbles. Sres. Maria Dolors 
CARMONA i Lídia SAMARRA. 
 
 

Onzè.- Estudi i aprovació definitiva, si escau, del proje cte de 
primera revisió del Pla d’Ordenació i Urbanisme de la parròquia d’Andorra 
la Vella (POUPAV)  
 
Aquest punt queda sense efecte, en haver estat retirat de l’ordre del dia. 
 
 

Dotzè.-  Informació relativa als acords adoptats en les dar reres 
Juntes de Govern  
 
La cònsol major informa que, segons el Reglament de les actes del Comú 
d'Andorra la Vella, del 26 de març del 1996, i els articles 13.4 i 13.5 de 
l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns, totes les actes han estat 
aprovades en Junta de Govern i trameses als consellers amb la deguda 
antelació, per a la seva informació. Les actes de les Juntes de Govern 
corresponen a les sessions celebrades els dies 3, 9, 23 i 30 d’agost i 6 de 
setembre del 2017. Tot seguit, passa la paraula a l’Hble. Sra. Maria Dolors 
CARMONA. 
 
L’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA demana informació sobre dos àmbits que 
es reprenen d'altres Consells de Comú. Sol·licita informació de l’acord pres per 
la Junta de Govern del 30 d’agost del 2017 pel qual s’acorden les mesures 
correctores relatives a les incidències detectades en els simulacres 
d'emergències de diverses instal·lacions. Vol aprofitar aquest acord per 
demanar en quina situació es troba l'escala d'emergència de Casa Comuna. 
 



ACdC núm. 17/08 
14/09/17 

La cònsol major respon que els treballs començaran el dilluns següent a 
aquesta sessió de Consell de Comú. Passa de nou la paraula a l’Hble. Sra. 
Maria Dolors CARMONA. 
 
L’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA informa que ha vist que el Comú prenia 
mesures en d’altres espais i aquest tema estava pendent. Volia saber en quin 
estat es trobava. 
 
La cònsol major informa que l’altre dia l’empresa adjudicatària es va estar 
mirant el lloc i el proper dilluns comencen les obres. Manifesta que en tenia 
més ganes que l’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA o com a mínim les 
mateixes de què aquesta obra comencés. Tot seguit, passa novament la 
paraula a l’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA. 
 
L’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA manifesta que vol vetllar per la seguretat 
d'aquelles persones que hi treballen i, per aquest motiu està pendent del tema. 
Seguidament, demana informació sobre un tema concret, encara que no fa 
referència a cap acta de la Junta de Govern en concret. Fa referència a totes 
aquestes actes perquè queda pendent de convocar una reunió amb el 
Departament de Recursos Humans. Temes com els que han estat debatent fa 
uns instants podrien haver estat aclarits en aquesta comissió. S’hi podrien 
tractar les contractacions externes, internes, ...  
 
La cònsol major reconeix que és error seu. Fa uns dies, van estar parlant i es 
va comprometre que, durant aquest mes de setembre, convocaria aquesta 
comissió. Ara, es compromet a convocar-la a finals del mes de setembre o a 
principis del mes d’octubre perquè la setmana després d’aquesta sessió de 
Consell de Comú serà fora d’Andorra amb l’Hble. Sra. Mònica CODINA per 
assistir a l’Assemblea de la Federació Mundial de Ciutats Turístiques. Andorra 
la Vella va sol·licitar l’adhesió a aquesta Federació l'any passat i els 
representants de la Federació van visitar la parròquia per Sant Antoni per 
valorar si Andorra la Vella s’hi podia adherir. Aquesta és la primera Assemblea 
General després de l’adhesió d’Andorra la Vella a la Federació. El Comú s’hi ha 
adherit per aportar les nostres experiències i aprendre el que sigui necessari. 
Comunica que, quan tornin d’aquesta viatge, convocarà de seguida aquesta 
comissió perquè se'n recorda. L’Hble. Sra. Maria Dolors CARMONA té tota la 
raó i en aquest assumpte n’assumeix tota la responsabilitat. Finalment, informa 
que l’Assemblea General de la Federació Mundial de Ciutats Turístiques té lloc 
a la ciutat de Los Angeles (Estats Units d’Amèrica). 
Alhora, informa que, a principis del mes d'octubre, es convocarà un Consell de 
Comú per a l'aprovació del Pla d'Ordenació i Urbanisme Parroquial d’Andorra la 
Vella, perquè comença a ser una cosa necessària perquè hi ha força 
demandes i projectes pendents que cal aprovar pel bé de tota la parròquia. 
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No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es dona la Corporació per 
informada. 
 
 

Tretzè.-  Precs i preguntes  
 
La cònsol major informa que no ha estat entrada a tràmit cap pregunta. Per 
tant, aquest punt queda sense efecte. 
 
 
 
Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, s’aixeca la sessió a les 17.10 h. 
 
 
P. O. del Comú Vist i plau 
 
 
 
 
 
 
Jordi PUY SEGURA Conxita MARSOL RIART 
Secretari general Cònsol major 


